
Protokół Nr 69/10
Z posiedzenia Komisji  Budżetu, Planowania i Finansów odbytego w dniu 4.11.2010 r. Początek 
posiedzenia godz. 16.30, zakończenie godz. 19.50. 
Obecni Członkowie Komisji :
1.Genowefa Pohoska -
2. Anna Klepacz -
3.Zofia Ujma - 
4. Tadeusz Bierowski –
5. Piotr Tyrawa - 
Nieobecni usprawiedliwieni: 
Nieobecni nieusprawiedliwieni: 

Obecni spoza grona Członków Komisji: 
1. Pan Burmistrz M. Górecki
2. Pani Skarbnik G. Nawalaniec 
3. Pani Emilia Przygódzka Bank PKO BP
4. Ewa Pędziwiatr
5. Tadeusz Cwynar

Porządek obrad:

1. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych.
2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Kowary na 

2010 rok.
3. Sprawy różne.

STRESZCZENIE PRZEBIEGU OBRAD

Ad1.
Przewodnicząca przywitała wszystkich obecnych na poszerzonym posiedzeniu Komisji 
Budżetowej, szczególnie witając Panią Emilię Przygódzką z Banku PKO BP Centrum 
Korporacyjne Bolesławiec. Wyjaśniła dalej ,że Pani Przygódzka została zaproszona ze względu na 
potrzebę szerszego przedstawienia sprawy emisji obligacji komunalnych. Następnie przedstawiła 
porządek posiedzenia , który został przyjęty bez zastrzeżeń.

Ad2.
Głos zabrała Pani Przygódzka, która wyjaśniła czym są obligacje, jaką pełnią rolę dla Gminy. 
Wyjaśniła również dlaczego obligacje są bardziej korzystne niż tradycyjny kredyt bankowy oraz do 
czego jest zobowiązana jednostka samorządowa otrzymująca od nabywców obligacji środki 
pieniężne. Następnie głos zabrała Pani Skarbnik , która podkreśliła, że aktualnie zachodzi 
konieczność zasilenia budżetu Miasta zewnętrznymi źródłami finansowania , a obligacje są 
najszybszą i najmniej skomplikowana formą finansowania planowanego deficytu z uwagi na 
inwestycje z zakresu oświaty, budowy dróg i infrastruktury komunalnej. Pan Burmistrz dodał ,że na 
cztery zadania z zakresu rewitalizacji mamy przyznane dofinansowanie w granicach 70%, ale 
najpierw musimy z własnego budżetu te zadania rozpocząć i realizować , a refundacja poniesionych 
wydatków nastąpi w późniejszym terminie. Emisja obligacji komunalnych, jak zaznaczył, pozwoli 
na zachowanie płynności finansów Miasta, na spokojną realizację przygotowanych od dwóch lat 
projektów związanych z rewitalizacją naszej Starówki. Po pytaniach radnych związanych z 
korzyściami i zagrożeniami wynikającymi z emisji obligacji komunalnych przystąpiono do 
głosowania. Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie ( dwa głosy za , trzy wstrzymujące 



się).

Ad3.
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta przedstawiła Pani Skarbnik. 
Omówiła zmiany w planie wydatków budżetu Miasta zgodnie z załącznikiem Nr 1 Dochody 
Budżetu Miasta na rok 2010 do uchwały, oraz zmiany w planie wydatków zgodnie z załącznikiem 
Nr 2 Wydatki budżetu Miasta na rok 2010 do omawianej uchwały. Omówiła również zmiany w 
zakresie załączników dotyczących:
-Zadań inwestycyjnych w roku 2010, 
-Limitów wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2010-2012,
-Przychody i rozchody budżetu w roku 2010,
-Prognozy kwoty długu i spłat na rok 2010 i lata następne.
Na koniec przedstawiła dochód budżetu Miasta i wydatki budżetu po zmianach oraz źródła 
pokrycia deficytu budżetu z uwzględnieniem nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych , kredytów, 
pożyczki oraz planowanej emisji obligacji komunalnych. Przedstawiony projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie ( dwa głody za , trzy wstrzymujące się).
 
Ad4.
Ze względu na wyczerpanie się porządku obrad i brak spraw innych Przewodnicząca zamknęła 
posiedzenie Komisji.

Wnioski Komisji:
1. Jak w streszczeniu obrad.

Protokołowała                                                                      Przewodnicząca Komisji 
                                                                                           
G. Pohoska                                                                                   G. Pohoska


